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Θέμα: “Ελληνικά Αμυντικά Συστήματα (ΕΑΣ)” 

Κύριοι Υπουργοί, 

 Το Κίνημα Αλλαγής, στο πλαίσιο του μείζονος ενδιαφέροντός του για τα ζητήματα της 
Εθνικής Άμυνας και της Εγχώριας Αμυντικής Βιομηχανίας, μεταξύ των άλλων δράσεων, 
έχουμε υποβάλλει πληθώρα γραπτών ερωτήσεων και έχουμε προκαλέσει συζήτηση στη 
ΒΟΥΛΗ με επίκαιρες ερωτήσεις. Δυστυχώς, το Υπουργείο Εθνικής Άμυνας (ΥΠΕΘΑ) 
εξυπηρετεί μεν τις κοινοβουλευτικές του υποχρεώσεις παρέχοντας όμως γενικές και αόριστες 
απαντήσεις, παραπέμποντας τις περισσότερες φορές σε συναρμόδια Υπουργεία. Αντίθετα, το 
Υπουργείο Οικονομικών απαξιοί να παρέχει γραπτές απαντήσεις, ενώ και στη διαδικασία 
διεξαγωγής συζητήσεως στην ΒΟΥΛΗ σε επίκαιρη ερώτηση που υποβάλλαμε ο κ. Υφυπουργός 
συσκότισε αντί να μας διαφωτίσει επί της κυβερνητικής πολιτικής για την κρατική Αμυντική 
Βιομηχανία. Ειδικότερα για τα ΕΑΣ, από τις αρχές του 2020, έχουμε υποβάλλει εννέα (9) 
ερωτήσεις και προκαλέσαμε δύο συζητήσεις με επίκαιρες ερωτήσεις. Θέσαμε ερωτήσεις μεταξύ 
των άλλων: 

 • για τον τρόπο που μελετά η κυβέρνηση την αντιμετώπιση της κακής οικονομικής 
και παραγωγικής κατάστασης της εταιρίας, 

 • για την απαράδεκτη στάση της κυβέρνησης να παρακρατεί έσοδα της εταιρίας από 
συμβάσεις της με το ΙΡΑΚ, 

 • για ζητήματα διαχειριστικών ζητημάτων και τις προθέσεις χειρισμού των εκ μέρους 
της κυβέρνησης, 

 • για αναθέσεις νέων συμβάσεων από το ΥΠΕΘΑ ως και τη συμμετοχή του 
εργοστασίου του Αιγίου στο ζήτημα του «εθνικού όπλου», 

 • για την έλλειψη στρατηγικού και επιχειρησιακού σχεδίου κλπ. 

 Ουσιαστικά δεν λάβαμε απαντήσεις και διαπιστώνουμε κυβερνητική αδράνεια ή πιθανή 
σκοπιμότητα να οδηγηθεί η εταιρία σε αδιόρθωτες καταστάσεις. 

 Επιβεβαίωση των φόβων μας για κυβερνητική «κρυφή ατζέντα» είναι επίσης: 

 1. Οι πρόσφατες εξαγγελίες του Πρωθυπουργού στη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης που 
στην αναφορά του για την Εγχώρια Αμυντική βιομηχανία συμπεριέλαβε όλες τις κύριες 
μονάδες, αλλά «ξέχασε» τα ΕΑΣ. Την ίδια ακριβώς «παράλειψη» έκανε και ο Υπουργός 
Οικονομικών κ. Σταικούρας στη ΒΟΥΛΗ σε ανάλογη αναφορά του για τις αμυντικές μας 
βιομηχανίες. 
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 2. Το πρόσφατο δημοσίευμα-ρεπορτάζ των ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΩΝ στις 29/9/2020 στο 
οποίο αναφέρεται σε απόφαση της Κυβέρνησης να εκποιηθούν τα ΕΑΣ ως έχουν το 2021. 

 3. Η θέση του Υπ. Οικονομικών στην πρόσφατη ΓΣ μετόχων της εταιρίας (29/9/2020). 
Συγκεκριμένα, το ΔΣ της εταιρίας εισηγήθηκε χρηματική εισροή ύψους 18,62 εκατ. ευρώ 
προκειμένου να χρηματοδοτηθούν οι αγορές υλικών για την παραγωγή συμβάσεων με τις 
Ελληνικές ΕΔ, να εκκαθαριστεί από επικίνδυνες ουσίες το οικόπεδο της εταιρίας στην 
Ελευσίνα και να καλυφθεί μέρος των επειγουσών αναγκών. Αντ’ αυτού, ο μέτοχος ενέκρινε 
μόλις 6,7 εκατ. ευρώ χρηματοδότηση μόνο και μόνο για να διασφαλιστεί η μισθοδοσία της 
εταιρίας μέχρι τέλους 2020. 

 Όπως επισημαίνουν οι ορκωτοί λογιστές στην έκθεσή τους προς την ΓΣ μετόχων,  

 «Τα γεγονότα αυτά υποδηλώνουν την ύπαρξη ουσιώδους αβεβαιότητας σχετικά με τη δυνατότητα 
της Εταιρείας και του Ομίλου να συνεχίσει την ομαλή δραστηριότητά της στο μέλλον»  

και σημειώνουν ότι :  

 «Τα κεφάλαια της εταιρίας είναι αρνητικά και συντρέχουν οι προϋποθέσεις εφαρμογής του άρθρου 
119 του ν. 4548/2018».  

 Δηλαδή, σύμφωνα με το άρθρο 119 του ν. 4548/18, 

 «Σε περίπτωση που το σύνολο των ιδίων κεφαλαίων της εταιρείας γίνει κατώτερο από το μισό (1/2) 
του κεφαλαίου, το διοικητικό συμβούλιο υποχρεούται να συγκαλέσει τη γενική συνέλευση, μέσα σε 
προθεσμία έξι (6) μηνών από τη λήξη της χρήσης, με θέμα τη λύση της εταιρείας ή την υιοθέτηση άλλου 
μέτρου.» 

 Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτάσθε κ.κ Υπουργοί: 

 1. Ποιος ο λόγος που στις ομιλίες του Πρωθυπουργού και του Υπ. Οικονομικών με 
αντικείμενο την Εγχώρια Αμυντική Βιομηχανία δεν αναφέρθηκαν τα ΕΑΣ; 

 2. Σχεδιάζετε να εκποιήσετε τα ΕΑΣ εντός του 2021; 

 3. Υπάρχουν σκέψεις για εκκαθάριση ή μετατροπή της εταιρίας σε στρατιωτικό 
εργοστάσιο; 

 4. Υπάρχει σχέδιο εκχώρησης της παραγωγής του εργοστασίου της Καλυκοποιίας στον 
Υμηττό σε ιδιώτη επιχειρηματία; 

 5. Υπάρχει σχέδιο εκποίησης και άλλων οικοπέδων εκτός της Ελευσίνας και της 
Μάντρας; 

 6. Η κυβερνητική άρνηση χορήγησης του επικίνδυνου και ανθυγιεινού επιδόματος 
στους εργαζόμενους των ΕΑΣ, η συνεχιζόμενη αποστελέχωση της εταιρίας κυρίως μέσω της 
κινητικότητας, η διεύρυνση της εργολαβικής εργασίας και η άρνηση επαναπρόσληψης των 
έμπειρων απολυμένων στελεχών μήπως απορρέουν από κυβερνητικούς σχεδιασμούς 
κατάρρευσης της εταιρίας και διευκόλυνση της εκποίησής της; 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

 

Γιώργος Φραγγίδης 

  

Βασίλης Κεγκέρογλου 

 




